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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus, Nackasalen kl 18.00-22.00 

 

Utses att justera Lotta Riedel, Martin Hellströmer  
Justeringsdatum 14 februari 2017 Paragrafer §§ 1-45 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Liselotte Lexén 

 Ordförande  

  Lars Stenholm 

 Justerande  

  Lotta Riedel 

   

  Martin Hellströmer 

 
 
 
BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 6 februari 2017 
Anslaget sätts upp 15 februari 2017 
Tid för laglighetsprövning 15 februari 2017 – 8 mars 2017 
Anslaget tas ned 9 mars 2017 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Görel Petersson 

Utdragsbestyrkande 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Anna Kjellin Flory T  

Cathrin Bergenstråhle X  Eivor Örenmark T  

Tobias Nässén X  Bo Bergkvist T  

Eva Öhbom Ekdahl -  Petter Larsson T  

Filip Wiljander X Tom § 29 Oliver Rykatkin T  

Ylva Sandström -  Lena Edström Sandin -  

Peter Zethreus -  Eric Lindahl T  

Helene Skantze X  Anders Markow T  

Lars Stenholm X  Christina Rinman N  

Eva Närvä Eickenrodt X  Christof Borgström N  

Sofia Fölster X  Gun Lingberth N  

Susanne Markow -  Monica Segerman N Tom § 29 

Henrik Barck -     

Johan Hiller X     

Vilma Mori Aguilar -     

Pernilla Hsu Båberg X     

Richard Wendt X     

Lotta Riedel X     

Magnus Sjöqvist X From § 24    

Sebastian Ridderskans X     

Dominique Faymonville X     

Anders Bruhn X     

Annika Jung X     

Christer Lydig  X     

Liberalerna (L)      

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus N  

Monica Brohede Tellström X  Kurt Björkholm N  

Stefan Saläng X  Gertrud Lindgren N  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Louise Granath X Jäv §§ 9, 10    

Mats Granath X     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Ingmar Sahlgren N  

Hans Peters X Karin Rappsjö 
Emanuelli 

-  

Håkan Ekengren X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger X  

Lydia Liu X Birgitta Husén X  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X Majvie Swärd T  

Anita Johansson X  Erik Svanfeldt T  

Espen Bjordal X  Ella Tegsten T  

Helena Westerling X  Pia Ellström -  

Mattias Qvarsell X  Carl-Magnus 
Grenninger 

-  

Martin Hellströmer X  Lena Rönnerstam N Tom § 27 

Kaj Nyman  X     

Gunnel Nyman Gräff X     

Kürsad Orhan -     

Maria Raner -     

Andreas Falk -     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell X  Ninni Lindberg T  

Sidney Holm X  Per Chrisander -  

Louise Ollivier Xx  Desha Svenneborg N  

Magnus Söderström -  Mathias Zachariassen -  

Lisskulla Zayane X     

Roger Bydler X     

Pascal Fall X     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak N  

Bosse Ståldal X  Staffan Waerndt -  

Efson Goutom X     

Mikael Carlsson X     
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Vänsterpartiet (V) 
Rolf Wasteson X  Borna S. Rowshani N  
Birgit Hansson X  Åsa Matsson -  
Barbro Sörman X     
Sverigedemokraterna (SD)      

David Bergquist X  Esa Örmä N Tom § 30 

Åsa Nyberg X  Vakant    
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§ 1 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Lotta Riedel och Martin Hellströmer att jämte 
ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum tisdagen den 14 februari 2017  
kl. 16.00 i Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 2 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ny ersättare (KD) i kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett Birgitta Husén till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 3 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ny ledamot och nya ersättare (V) i kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett Barbro Sörman till ny ledamot. 
 
Länsstyrelsen har utsett Åsa Matsson till ny ersättare. 
 
Länsstyrelsen har utsett Borna S. Rowshani till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 4 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ny ledamot (SD) i kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett Åsa Nyberg till ny ledamot. 
 
- - - - - 
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§ 5 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (S) 
i kommunfullmäktige från Kürsad Orhan 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Kürsad Orhans begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 6 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(V) i kommunfullmäktige från Åsa Matsson 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Åsa Matssons begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 7 Dnr KFKS 2017/106 

Enkel fråga-Fråga om Tallidsgården 
Enkel fråga den 6 februari 2017 av Gunnel Nyman Gräff (S) till kommunstyrelsens 
ordförande 
 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
  
 
- - - - - 
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§ 8 Dnr KFKS 2017/105 

Enkel fråga-Slutsumma för Näckenbadet 
Enkel fråga den 6 februari 2017 av Gunnel Nyman Gräff (S) till fritidsnämndens 
ordförande 
 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
  
 
- - - - - 
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§ 9 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka Stadshus AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2017 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Mats Gerdau M Tobias Nässén M 
Cathrin Bergenstråhle M Helene Skantze M 
Mats Granath L Michael Sandberg L 
Hans Peters C Christine Lorne C 
Jan-Eric Jansson KD Anders Tiger  KD 
Khashayar Farmanbar S Maja Fjaestad S 
Jonatan Larsen S Vakant MP 
Vakant MP Rolf Wasteson V 

 
Val av ledamot och ersättare (MP) bordläggs. 
 
Notering 
Louise Granath (L) deltog inte i behandlingen av ärendet på grund av jäv. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 10 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Stadshus AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2017 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 20178 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Mats Gerdau, ordförande M 
Mats Granath, 1:e vice ordförande L 
Khashayar Farmanbar, 2:e v ordförande S 

 
Notering 
Louise Granath (L) deltog inte i behandlingen av ärendet på grund av jäv. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 11 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka Energi AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2017 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Marianne Flink M Lennart Örenmark M 
Christer Lydig M Helena Söderqvist M 
Peter Bladh M Johan Norman L 
Göran Fredriksson L Ingemar Sahlgren C 
Aguilar Oddershede Soledad, C Vakant  KD 
Erik Svanfeldt S Suzanne Weigl S 
Lennart Rosberg S Vakant MP 
Vakant MP Birgit Hansson V 

 
Val av en ledamot och en ersättare (MP) bordläggs. 
 
Val av en ersättare (KD) bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 12 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Energi AB för tiden från ordinarie 
bolagsstämma 2017 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Marianne Flink, ordförande M 

  Aguilar Oddershede Soledad,          C  
  1:e vice ordförande 
Vakant MP 

 
Val av 2:e vice ordförande (MP) bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 13 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka Energi Försäljnings AB för 
tiden från ordinarie bolagsstämma 2017 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Marianne Flink M Lennart Örenmark M 
Christer Lydig M Helena Söderqvist M 
Peter Bladh M Johan Norman L 
Göran Fredriksson L Ingemar Sahlgren C 
Aguilar Oddershede Soledad  C Vakant KD 
Erik Svanfeldt S Suzanne Weigl S 
Lennart Rosberg S Vakant MP 
Vakant  MP Birgit Hansson V 

 
Val av en ledamot och en ersättare (MP) bordläggs. 
 
Val av en ersättare (KD) bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 14 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Energi Försäljnings AB för tiden 
från ordinarie bolagsstämma 2017 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Marianne Flink, ordförande M 

  Aguilar Oddershede Soledad,          C  
  1:e vice ordförande 
Vakant MP 

 
Val av 2:e vice ordförande (MP) bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 15 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka vatten och avfall AB för tiden 
från ordinarie bolagsstämma 2017 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Bo Bergkvist M Lennart Örenmark M 
Magnus Sjökvist M Henrik Barck M 
Susanne Ireby M Helena Swärd M 
Tony Svedenfjord L Helena Håkansson C 
Håkan Ekengren C Vakant KD 
Viktor Ellström S Martin Hellströmer S 
Monica Sundström S Vakant MP 
Vakant MP Martin Fridegren        V 

 
Val av en ledamot och en ersättare (MP) bordläggs. 
 
Val av en ersättare (KD) bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 16 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka vatten och avfall AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2017 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2018 
 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Håkan Ekengren, ordförande C 
Bo Bergkvist, 1:e vice ordförande M 
Vakant  MP 

 
Val av 2:e vice ordförande (MP) bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 17 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (MP) i valnämnden för tiden intill 
utgången av 2018 efter Lena Söderström som flyttat 
från kommunen 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Ärendet bordläggs. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
 
  



 
27 (74) 

 6 februari 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 18 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (M) för tiden intill utgången av 
2019 efter Ninni Markow som entledigats från sitt 
uppdrag 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Som ny nämndeman väljs Reinhold Eriksson, Fisknätsgatan 9, 133 43 Saltsjöbaden. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 19 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande som ersättare (KD) i 
överförmyndarnämnden från Anna-Lena S. Helgesson 
samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2018  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Anna Maria Eiderbrandt Uhrström, Kristinavägen 1, 131 50 Saltsjö-
Duvnäs. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 20 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande som ledamot (NL) i 
socialnämnden från Mikael Carlsson samt val av ny 
ledamot för tiden intill utgången av 2017  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Shahin Malak, Kvarnsjövägen 8, 132 39 Saltsjö-Boo. 
 
Som ny ersättare väljs Mikael Carlsson, Ormingeringen 75, 132 33 Saltsjö-Boo. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 21 Dnr KFKS 2016/989 

Försäljning av fastigheten Älta 10:38 i Ältabergs verk-
samhetsområde, DP 480 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att överlåta fastigheten Älta 10:38 till Källmossens fastighets 
AB, org. nr. 559066-0683, för 1 730 000 kr.  
 

Ärendet 
Fastigheten Älta 10:38 inom Ältabergs verksamhetsområde, DP 480, är en del av 
stadsbyggnadsprojektet Ältaberg för utveckling av småindustri. Köpeskillingen är i avtalet 
satt till 1 700kr/kvm och uppgår totalt till 1 730 000 kr. Försäljning sker till nuvarande 
arrendator av fastigheten.  
Tillträdesdagen sker på dagen för när kommunfullmäktiges beslut vinner lagakraft.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 3 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 29 november 2016 
Köpekontrakt med bilagor till köpekontrakt 
Detaljplanekarta    
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 3 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar att överlåta fastigheten Älta 
10:38 till Källmossens fastighets AB, org. nr. 559066-0683, för 1 730 000 kr.  
 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade att ärendet avslås och att fastigheten upplåts med tomträtt. 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Helena Westerlings yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Eftersom det i området redan sålts ut stora delar av marken, och det inte längre är möjligt 
med ett sammanhållet markinnehav för kommunen. Rent pragmatiskt tror vi att en 
försäljning av just denna mark ger större värde för kommunen och ställer oss bakom 
beslutet att överlåta marken.” 
 
- - - - - 
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§ 22 Dnr KFKS 2014/1027-214 

Tunnelbana till Nacka; tilläggsavtal till huvud- och 
delprojektavtal och genomförandeavtal 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner att kommunstyrelsen har ingått tilläggsavtal till 

huvudavtal och delprojektavtal om utbyggnad av tunnelbana enligt 2013 års 
Stockholmsöverenskommelse. 

2. Kommunfullmäktige godkänner att kommunstyrelsen har ingått 
genomförandeavtal om utbyggnad av tunnelbana till Nacka och söderort. 

 

Ärendet 
Tunnelbanans blå linje ska förlängas från Kungsträdgården till Nacka. För att arbetet med 
tunnelbanans utbyggnad ska kunna fortsätta ingår kommunen två avtal; ett tilläggsavtal till 
tidigare ingångna huvud- och delprojektavtal samt ett genomförandeavtal. 
 
Tilläggsavtalet handlar om åtgärds- och optimeringsarbetet som genomfördes under det 
första halvåret 2016. Avtalet reglerar och tydliggör förändringar rörande genomförande- 
och finansieringsfrågor. Av tidigare avtal framgår att kostnadsökningar i projektet upp till 
ett kostnadstak på 15 % av investeringskostnaden ska bäras av parterna. Kostnadsökningar 
i projektet har medfört att en del av denna kostnadsreserv nu ska användas. Nacka 
kommuns kostnadsansvar för kostnadsökningarna är enligt tilläggsavtalet 41 miljoner 
kronor. Därmed bidrar Nacka med 891 miljoner kronor till tunnelbanans utbyggnad. 
Tidpunkten för beräknad trafikstart ändras från cirka 2025 till cirka 2026. Kostnaderna och 
tidplanen ligger inom de ramar som följer av tidigare avtal. 
 
Genomförandeavtalet syftar till att lägga fast principerna för utbyggnaden av tunnelbanan 
och de ändringar i omfattningen av utbyggnaden som följer av åtgärds- och 
optimeringsarbetet kring tidplan och ekonomi. I genomförandeavtalet läggs även fast att 
tunnelbanans permanenta marksanspråk ska upplåtas med servitutsrätt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 4 
Enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 29 november 2016 
Tilläggsavtal till Huvudavtal och Delprojektavtal avseende utbyggd tunnelbana enligt 2013 

års Stockholmsöverenskommelse 
Genomförandeavtal för tunnelbana till Nacka och söderort 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 4 
A 

1. Kommunstyrelsen beslutade ingå föreslaget tilläggsavtal till huvudavtal och 
delprojektavtal om utbyggnad av tunnelbana enligt 2013 års Stockholmsöverens-
kommelse. 

2. Kommunstyrelsen beslutade ingå föreslaget genomförandeavtal om utbyggnad av 
tunnelbana till Nacka och söderort. 

B 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

3. Kommunfullmäktige godkänner att kommunstyrelsen har ingått tilläggsavtal till 
huvudavtal och delprojektavtal om utbyggnad av tunnelbana enligt 2013 års 
Stockholmsöverenskommelse. 

4. Kommunfullmäktige godkänner att kommunstyrelsen har ingått 
genomförandeavtal om utbyggnad av tunnelbana till Nacka och söderort. 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Khashayar Farmanbar (S), 
Sidney Holm (MP), Jan-Eric Jansson (KD), Mikael Carlsson (NL) och Gunilla Grudevall-
Steen (L) och Rolf Wasteson (V), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. som KS 
 
”Det är viktigt att T-banan håller tidtabellen och att trafiken kommer igång som tänkt. 
Tyvärr verkar det som om tidplanen förskjuts ca 6 månader. Det är inte bra. Arbetet måste 
inriktas på att försöka hålla den ursprungliga tidplanen som innebär att första tåget avgår 
2025. Arbetet bör bedrivas 24 timmar om dygnet, dock inte sprängningsarbete nattetid.  
 
Samtidigt är det lite tråkigt att läsa socialdemokraternas protokollsanteckning. Onödig 
raljering som inte leder någonstans, utan snarare mest skapar irritation. Om vi nu ska 
framhålla vad partier sagt och gjort tidigare i denna fråga så kan vi framhålla att 
Centerpartiet i landstinget redan under mandatperioden 2006-2010 drev på för ny 
tunnelbana. Vad sade socialdemokraterna då?” 
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Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi moderater gillar tunnelbanan och för oss är det viktigt att den håller tidtabellen, att 
första avgången går enligt plan. Vi noterar att starten nu skjutits upp ett halvår.  För att 
kompensera förseningen måste man öka ansträngningarna att ändå klara den ursprungliga 
tidsplanen med start 2025, t ex genom att använda fler av dygnets 24 timmar för arbetena 
och att arbeta i parallella processer.  
 
Vi vill också välkomna att Nackalistan anslutit sig till oss tunnelbaneanhängare och nu yrkat 
bifall till avtalet. Det förpliktigar! Avtalet innebär bl a att Nacka åtar sig att bygga 13 500 
bostäder fram till 2030 och vi som röstat för avtalet måste också arbeta konkret för att 
uppfylla det. Då duger det inte att ständigt säga nej till nya detaljplaner som möjliggör nya 
bostäder.  
 
Slutligen vill vi beklaga att socialdemokraterna har en ytterst raljant ton om vem som 
åstadkommit tunnelbanan. Vi konstaterar bara att det var först när vi samtidigt hade 
moderat ledning i Nacka, landstinget, Stockholms stad och regeringen som 
tunnelbaneavtalet kom till stånd. Vem kan påminna sig satsningar på trafiken i 
Stockholmsregionen från socialdemokraterna? Tvärtom! Göran Persson spräckte 
Dennisöverenskommelsen 1997 och stoppade Österleden. Den hade behövts nu. Efter 
valet 2014 stoppade de arbetena med Förbifart Stockholm, vilket kostade åtskilliga miljoner 
av skattebetalarnas pengar. Politiska förslag måste vara finansierade för att kunna tas på 
allvar, annars blir det bara luftslott. Att bara prata och lova håller inte.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det går att påverka i opposition. Därför är vi socialdemokrater glada över att ha kunnat 
släpa ombord moderatmajoriteten på tunnelbanetåget, hela vägen från att den moderata 
kommunstyrelseordförande på fullmäktige proklamerade att ”Nacka ska inte ha 
tunnelbana” tills avtalet som slutligen skrevs. När avtalet med bl.a. staten som motpart 
skrevs valde den då moderatledda regeringen att rulla ut stora kostnader på kommunerna 
och utnyttja Stockholmskommunerna som bankomat. Detta var inte snyggt. Därför ser vi 
med viss oro på den redovisade kostnadsökningen. Dock motsvarar kostnadsökningen 
ungefär hälften av den reserv som avtalet tog höjd för. Den planerade förseningen i 
projektet ger skäl till att agera och kräva åtgärdspaket eller ekonomiska eftergifter för. Vi 
har stor respekt att projektet är stort och oförutsedda händelser kan förändra tidsplanen, 
men samtidigt sker utbygganden av tunnelbana till Nacka under många år. Det är i 
sammanhanget värt att jämföra med att Saltsjöbanan byggdes ett par år. Det är inte rimligt 
att 100 år av den tekniska utveckling som har skett sedan dess innebär bygglösningar som 
är dyrare och långsammare.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Trafiksituationen för Nackaborna är redan idag ansträngd och det är ytterst olyckligt att 
tunnelbanan till Nacka blivit försenad. Miljöpartiet vill liksom de flesta andra partierna här i 
Nacka att kommunen aktivt ska stöta på och komma med kreativa lösningar för att det 
ursprungliga startdatumet ändå ska kunna hållas.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Tunnelbanan till Nacka har hittills planerats att vara klar 2025. Behovet av tunnelbana 
finns redan idag och därför är redan 2025 egentligen för sent. Nu anges att färdigställandet 
drar ut ytterligare ett år, till 2026. Det menar Vänsterpartiet är oacceptabelt. Utbyggnaden 
får inte fördröjas utan bör istället forceras så att åtminstone den ursprungliga plpanen 
håller.” 
 
- - - - - 
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§ 23 Dnr KFKS 2015/304-224 

Överdäckning vid Nacka centrum - 
Principöverenskommelse om bytespunkt mm med 
Stockholms läns landsting och Trafikverket 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå föreslagen 
principöverenskommelse Nacka centrums bytespunkt samt resultat av genomförd 
åtgärdsvalsstudie för samordnad trafikplanering centrala Nacka. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 9 maj 2016 att den fortsatta planeringen i centrala Nacka 
ska utgå ifrån att trafikplats Kvarnholmen och trafikplats Skvaltan byggs ut till fullständiga 
trafikplatser samt att trafikplats Nacka C stängs. Vidare ska planeringen utgå från en 
överdäckning och bussterminal i enlighet med förslaget i promemorian ”Förstudie 
bussterminal och överdäckning i Nacka stad”. Detta beslut avser tecknandet av 
principöverenskommelse mellan Stockholms läns landsting (SLL), Nacka kommun och 
Staten genom Trafikverket avseende parternas ansvar gällande planering och finansiering 
av överdäckning, bussterminal, flytt av väg 222 samt trafikplatser. Innan erforderliga 
detaljplaner och vägplaner vinner laga kraft ska genomförande- och finansieringsavtal 
utifrån principöverenskommelsen träffas mellan parterna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 5 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 30 november 2016 
Principöverenskommelse daterat 2016-11-30, undertecknad 2017-02-03 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 5 
Kommunstyrelsen fattade följande beslut. 
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget genomförandeavtal 
för tunnelbanans utbyggnad till Nacka och Söderort, föreslår kommunstyrelsen 
kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå föreslagen 
principöverenskommelse Nacka centrums bytespunkt samt resultat av genomförd 
åtgärdsvalsstudie för samordnad trafikplanering centrala Nacka.  
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), Hans 
Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD), Sidney Holm (MP) och Khashayar Farmanbar (S), bifall 
till kommunstyrelsens förslag. 
 
Bosse Ståldal (NL) yrkade som tillägg, att följande presenteras för fullmäktige som 
förtydligande och faktabakgrund i ärendet till samtliga ledamöter: 

1. Att en risk- och konsekvensanalys görs för projektet redan i detta skede för 
undvikande av kommande negativa överraskningar. Att analysen innehåller 
återverkningarna på hela trafikflödet längs Värmdöleden och andra vägar i Nacka 
under byggtiden (av överdäckningen) och hur förseningskostnader kan undvikas. 

2. Att den preliminära kalkylen för projektets kostnader, 2000-2300 mkr, presenteras 
där alla delar av projektet ingår och presenteras för kommunfullmäktige. 

3. Att den ekonomiska kalkylen redovisar hur stor dels som beräknas falla på Nackas 
skattebetalare och hur stor del som faller på övriga intressenter. 

 
Mats Gerdau yrkade avslag på Bosse Ståldals tilläggsyrkande. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus båda yrkanden, att bifalla 
kommunstyrelsens förslag och att avslå Bosse Ståldals tilläggsyrkande. 
 
- - - - - 
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§ 24 Dnr KFKS 2016/1028 

Utökad yta för ny sporthall på Myrsjöskolan 
Utökad projektram och startbesked 

Beslut 
Kommunfullmäktige anslår ytterligare 10,5 miljoner kronor i investeringsram för 
projektnummer 90000345 av den 16 november 2015, § 288, varpå den totala 
investeringsramen uppgår till 48,5 miljoner kronor.  
 

Ärendet 
Den 16 november 2015 fattade kommunfullmäktige beslut om att bevilja investeringsmedel 
om 38 miljoner kronor för byggnation av en sporthall på Myrsjöskolan. När projekteringen 
av den nya sporthallen startade identifierade projektgruppen att den finns en bra möjlighet 
att anlägga en kultur- och fritidslokal i suterrängvåning under sporthallen. Den möjliga 
lokalen är beräknad till ca 600 kvm till en kostnad av 10,5 miljoner kronor. 
Kostnaden för de nya ytorna blir 17 500kr/kvm (BTA) mot en kostnad på 23 750 kr/kvm 
(BTA) för motsvarande fristående byggnad vilket ger en besparing på ca 3 750 000kr. Den 
nya sporthallen ska stå färdig till skolstarten höstterminen 2018. Inriktningsbeslut för 
byggnation av den nya lokalen togs på fritidsnämnden den 1 december 2016. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 6 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 23 november 2016 
Investeringskalkyl utökad yta Myrsjö sporthall 
Preliminärt hyrestillägg utökad yta Myrsjö sporthall 
3d vyer del 1 Myrsjö sporthall 
3d vyer del 2 Myrsjö sporthall 
Situationsplan Myrsjö sporthall 
Entréplan Myrsjö sporthall 
Suterrängplan Myrsjö sporthall 
Inriktningsbeslut FRN 2016-12-01 utökad yta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 6 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anslå ytterligare 10,5 miljoner kronor i 
investeringsram för projektnummer 90000345 av den 16 november 2015, § 288, varpå den 
totala investeringsramen uppgår till 48,5 miljoner kronor.  
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Under förutsättning av att kommunfullmäktige beviljar investeringsmedel enligt ovan 
beviljar kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott för egen del startbesked för den utökade 
nybyggnationen av sporthall på Myrsjöskolan.  
Detta beslut fattas med stöd av punkten 45 i kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Yrkanden 
Richard Wendt (M) yrkade, med instämmande av Louise Granath (L), Bosse Ståldal (NL), 
Martin Hellströmer (S), Lydia Liu (KD) och Åsa Marnell (MP), bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Richard Wendts yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 25 Dnr KFKS 2016/1057 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Erstavik 
26:608, Saltsjö pir i Saltsjöbaden  

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 

Erstavik 26:608  till 560 000 kr per år att gälla fr.o.m. den dag då beslut vinner 
lagakraft och fram till dess att nuvarande avgäldsperioden tar slut den 30 september 
2021. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 
24 510 000 kr. 

 

Ärendet 
Fastigheten Erstavik 26:608, är upplåten med tomträtt för marinverksamhet sedan den 1 
oktober 2011 till nuvarande tomträttshavare. Omregleringstidpunkten är den 30 september 
2021. Justering av tomträttsavgälden sker i och med antagande av ny detaljplan i enlighet 
med gällande tomträttsavtal. Då antalet möjliga båtplatser enligt fastställd detaljplan är lägre 
än ursprunglig ambition och arealen mindre beslutar fullmäktige att tomträttsavgälden för 
fastigheten sänks från 650 000 kr/år till 560 000 kr/år. Vidare beslutas om ett 
friköpserbjudande om 24 510 000 kr. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 7 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 28 november 2016                                    
Förslag till tomträttsavtal 
Förslag till köpekontrakt  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 7 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Erstavik 26:608  till 560 000 kr per år att gälla fr.o.m. den dag då beslut vinner 
lagakraft och fram till dess att nuvarande avgäldsperioden tar slut den 30 september 
2021. 

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 
24 510 000 kr. 
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Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Roger Bydler (MP), 
Christina Ståldal (NL) och Sidney Holm (MP), bifall till punkt 1 och avslag på punkt 2. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Helena Westerlings yrkande gällande punkt 
1. 
 
Ordföranden ställde proposition på Gunilla Grudevall-Steens yrkande om bifall till punkt 2 
mot Helena Westerlings yrkande om avslag och fann att Gunilla Grudevall-Steens yrkande 
hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster för 
Gunilla Grudevall-Steens yrkande och 27 röster för Helena Westerlings yrkande. 
Kommunfullmäktige hade således bifallit Gunilla Grudevall-Steens yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”Fisksätra med omnejd är ett område som är under utveckling, både med nya bostäder och 
med nya anläggningar för sport och fritidsverksamhet. Hur denna del av Nacka kommer att 
utvecklas ytterligare har vi i dagsläget inte någon kunskap om, men klart är att om – eller 
när – detta sker så är det viktigt att kommunen har möjlighet att styra över vad – och hur – 
som ska planeras och genomföras. Därför tycker vi socialdemokrater att det är av största 
vikt att vi nu inte avsäger oss möjligheten att styra och leda framtida utveckling av 
Fisksätra.” 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Vänsterpartiet är emot att Saltsjö Pir erbjuds friköp av marken i samband med 
omreglering av tomträttsavgälden. Det vore fördelaktigt för Nacka att behålla marken i sin 
ägo och istället fortsätta att upplåta den med tomträtt. Den kraftiga markvärdesstegringen 
som säkert kommer att fortgå, särskilt för en fastighet med det läget, skulle vid en 
försäljning helt tillfalla den nya ägaren och inte kommunen. Men än viktigare är att Nacka 
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därmed också skulle avhända sig rådigheten över marken som i en framtid när annan behov 
av en annan disposition av fastigheten skulle behövas.” 
 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Nackalistan yrkar avslag på punkt 2 och reserverar sig på denna punkt i tjänstehandlingen, 
som handlar om erbjudande om försäljning. Motiveringen är att denna mark är för 
värdefull och kan behöva användas till andra framtida verksamheter som kommunen 
behöver ha rådighet över. Att prissättningen dessutom är för låg med tanke på kommande 
bebyggelse och kommersiell attraktivitet för denna mark och byggnad.”  
 
David Bergquist (SD) reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas 
fullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Roger Bydler lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet avseende punkt 2 i tjänstemannaskrivelsen, att 
erbjuda tomtsrättshavaren friköpa tomträtten för 24 510 000 kronor. 
Saltsjö Pir är en fastighet som dels är viktigt för Fisksätraområdet som sådant, dels har ett 
läge som med stor sannolikhet kommer att innebära att vi får se en fortsatt stark 
markvärdesstegring. Kommunen borde därför ha kvar rådigheten över fastigheten med 
tanke på både att kunna bestämma tidsperspektiv för eventuella byggnationer och vad som 
ska bli fastighetens framtida utveckling. Vid en eventuell framtida byggnation med 
bostadshus kommer, med förutsebar utveckling, fastigheten att betinga ett klart högre 
värde än det åsatta friköpsvärdet. Som ränteläget är idag ger dessutom tomträttsavgälden en 
högre avkastning på fastigheten än på det kapital en försäljning leder till. 
 
- - - - - 
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§ 26 Dnr KFKS 2016/483 

Omreglering av tomträttsavgäld för radhusområde i 
Duvnäs Utskog 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 

18:18, 18:19, 18:22, 18:23, 18:24, 18:25, 18:26, 18:27  till 19 600 kr/år och fastighet 
(grupp 1) att gälla från och med den 1 juli 2018 och under kommande 10-årsperiod. 

 
2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 18:2, 

18:3, 18:4, 18:6, 18:7, 18:8 , 18:10, 18:11, 18:12, 18:15, 18:16, 18:17, 18:33, 18:34, 
18:35, 18:37, 18:39, 18:41, 18:43, 18:44, 18:45, 18:46 till 21 600 kr/år och fastighet 
(grupp 2) att gälla från och med den 1 juli 2018 och under kommande 10-årsperiod.  
 

3. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 17:3, 
17:4, 17:8, 17:9 till 23 100 kr/år och fastighet (grupp 3) att gälla från och med den 1 
juli 2018 och under kommande 10-årsperiod.  

 
4. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 

17:10, 17:12, 17:14, 17:15, 17:19,17:20, 17:21,17:22, 17:23, 17:24, 17:26 till 24 400 
kr/år och fastighet (grupp 4) att gälla från och med den 1 juli 2018 och under 
kommande 10-årsperiod.  

 
5. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 17:1 

(grupp 5) till 30 060 kr/år att gälla från och med den 1 juli 2018 och under 
kommande 10-årsperiod.  

 
6. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 18:49 

(grupp 6) till 26 280 kr/år att gälla från och med den 1 juli 2018 och under 
kommande 10-årsperiod.  
 

7. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 18:32 
(grupp 7) till 27 700 kr/år, att gälla från och med den 1 juli 2018 och under 
kommande 10-årsperiod.  

 

Ärendet 
Ärendet avser omreglering av tomträttsavgäld för de 48 st. ovanstående fastigheterna där 
innevarande avgäldsperioden löper ut den 30 juni 2018. Nuvarande avgäld för grupp 1 är 
16 150 kr/ år och fastighet, för grupp 2 är 17 000 kr/år och fastighet, för grupp 3 är 17 850 
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kr/år och fastighet, för grupp 4 är 18 700 kr/år och fastighet, för grupp 5 är 21 320 kr/år 
och fastighet. Nuvarande avgäld för fastigheten Sicklaön 18:49 är 19 320 kr/år, för 
fastigheten Sicklaön 18:32 är 19 920 kr/år och för fastigheten Sicklaön 17:1 är den 21 320 
kr/år. 
 
De nya avgälderna blir 19 600 kr/år och fastighet (grupp 1), 21 600 kr/år och fastighet 
(grupp 2), 23 100 kr/år och fastighet (grupp 3), 24 400 kr/år (grupp 4), för Sicklaön 17:1 
blir avgälden 30 060 kr/år (grupp 5), för Sicklaön 18:49 blir avgälden 26 280 kr/år (grupp 
6), för Sicklaön 18:32 blir avgälden 27 700 kr/år (grupp 7). 
 
Avgäldsperiodens längd är på 10 år och innevarande period löper ut den 30 juni 2018. 
Detta innebär, för att kommunen skall kunna utnyttja sin rätt att höja nuvarande avgäld, att 
överenskommelse om ny avgäld måste träffas med respektive tomträttshavare senast den 
30 juni 2017. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 8 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 25 november 2016 
Karta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 8 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 
18:18, 18:19, 18:22, 18:23, 18:24, 18:25, 18:26, 18:27 till 19 600 kr/år och fastighet 
(grupp 1) att gälla från och med den 1 juli 2018 och under kommande 10-årsperiod. 

2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 18:2, 
18:3, 18:4, 18:6, 18:7, 18:8 , 18:10, 18:11, 18:12, 18:15, 18:16, 18:17, 18:33, 18:34, 
18:35, 18:37, 18:39, 18:41, 18:43, 18:44, 18:45, 18:46 till 21 600 kr/år och fastighet 
(grupp 2) att gälla från och med den 1 juli 2018 och under kommande 10-årsperiod.  

3. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 17:3, 
17:4, 17:8, 17:9 till 23 100 kr/år och fastighet (grupp 3) att gälla från och med den 1 
juli 2018 och under kommande 10-årsperiod. 

4. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 
17:10, 17:12, 17:14, 17:15, 17:19,17:20, 17:21,17:22, 17:23, 17:24, 17:26 till 24 400 
kr/år och fastighet (grupp 4) att gälla från och med den 1 juli 2018 och under 
kommande 10-årsperiod.  
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5. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 17:1 
(grupp 5) till 30 060 kr/år att gälla från och med den 1 juli 2018 och under 
kommande 10-årsperiod.  

6. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 18:49 
(grupp 6) till 26 280 kr/år att gälla från och med den 1 juli 2018 och under 
kommande 10-årsperiod.  

7. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 18:32 
(grupp 7) till 27 700 kr/år, att gälla från och med den 1 juli 2018 och under 
kommande 10-årsperiod.  

Kommunstyrelsen beslutade för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges 
beslut enligt ovan, följande: 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till markchefen att för kommunens räkning 
underteckna avtalen om omreglering av tomträttsavgäld  

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, 
att föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av de av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälderna.  

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 27 Dnr KFKS 2016/1030 

Förändrade stadgar Käppalaförbundet 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner de föreslagna ändringarna i förbundsordningen för 
kommunalförbundet Käppalaförbundet i enlighet med stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Nacka kommun är tillsammans med tio andra kommuner i stockholmsregionen 
medlemmar i Käppalaförbundet, som är ett kommunalförbund med uppdrag att rena och 
omhänderta avloppsvatten. Kommunfullmäktige godkänner Käppalaförbundets styrelses 
föreslagna justerade förbundsordning för förbundet. Justeringarna är främst av språklig 
karaktär, men innebär även en utökning av låneramen med 200 miljoner kronor. Nackas 
andel av Käppalaförbundet är knappt 5%. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 9 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 23 november 2016 
Skrivelse från Käppalaförbundet 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 9 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige godkänner de föreslagna ändringarna i 
förbundsordningen för kommunalförbundet Käppalaförbundet i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 28 Dnr KFKS 2016/315 

Ungt inflytande som permanent forum   
Motion den 18 april 2016 av Pascal Mafall Fall (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun genom Ungt inflytande, Advisory board 
och det nya projektet Nacka ungdomsparlament, uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen.  
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionären föreslår att Nacka kommun ska inrätta ett permanent forum för ungt 
inflytande. 
 
Intentionen med mer permanenta forum är god men mycket väl kan tillgodoses av de 
forum som redan existerar och som istället kan breddas och permanentas ytterligare. Det 
finns idag flera olika forum för dialog med ungdomar, till exempel Advisory board och 
Ungt inflytande. Under hösten 2016 startade ett försöksprojekt som liknar det som 
föreslagits i motionen. Nacka gymnasium kommer att anordna Nacka ungdomsparlament 
med samhällsvetenskapliga programmets elever. Mot bakgrund av både befintliga forum 
samt att kommunen möjliggjort för projektet med Nacka ungdomsparlament bedöms 
intentionerna bakom motionens förslag om att skapa ett permanent ungt inflytande redan 
vara uppfyllt.  
  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 327 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 25 september 2016 
Arbets- och företagsnämnden den 7 september 2016 § 67 
Nacka gymnasium ungdomsparlament 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 12 december 2016 § 334 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 327 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
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Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun genom Ungt inflytande, Advisory board 
och det nya projektet Nacka ungdomsparlament, uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen.  
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 7 september 2016 § 67 
1. Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun genom Ungt inflytande, Advisory board 
och det nya projektet Nacka ungdomsparlament, uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
2. Arbets- och företagsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Filip Wiljander (M), Monica Brohede 
Tellström (L) och Mats Granath (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Pascal Mafall Fall (MP) yrkade, med instämmande av Ella Tegsten (S), Bosse Ståldal (NL), 
Rolf Wasteson (V) och Mattias Qvarsell (S), bifall till förslaget i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Jan-Eric Janssons yrkande mot Pascal Mafall Falls 
yrkande och fann att Jan-Eric Janssons yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster för Jan-Eric Janssons yrkande och 25 röster 
för Pascal Mafall Falls yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Jan-Eric Janssons 
yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier(MP) och Pascal Mafall Fall lät anteckna följande för Miljöpartiets 
fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet i Nacka ser det som oerhört positivt att kommunen startat en testverksamhet 
på Nacka gymnasium genom "Nackas Ungdomsparlament" för att öka ungas kunskap om 
och inflytande i den lokala politiken. 
Men, motionen har ett bredare perspektiv med ett oberoende forum för demokrati och 
delaktighet med representanter från Nackas samtliga skolor. I motionen föreslår vi alltså ett 
forum där ungdomarna ansvarar för budget, aktiviteter och projekt med ett brett stöd från 
kommunen utifrån en modell som används i Alingsås. Vi ser fram emot att kommunen i 
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nästa steg utvecklar konceptet Nackas Ungdomsparlament till att inbegripa allt det som 
motionen berör.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan stödde motionen för att öka alla ungdomars möjlighet till demokratiskt 
inflytande i hela Nacka. Inte bara en mindre utvald grupps, oavsett om det har upplevts 
positivt av de ungdomar som där har varit med. Vi förstår inte varför man inte satsar mer 
brett på liknande sätt som man har gjort tidigare och får många fler röster som kan göra sig 
hörda och får träning i demokrati.” 
 
- - - - - 
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§ 29 Dnr KFKS 2016/442 

Klädotek för ungdomar i Nacka 
Motion den 23 maj 2016 av Martin Hellströmer, Ella Tegsten, Majvie Swärd och Mattias 
Qvarsell (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att utreda hur kommunen kan stödja etableringen 
av klädotek, med noteringen att det inom ramen för föreningsstöd finns möjlighet för 
enskilda föreningar/aktörer att ta initiativ till ett klädotek och söka stöd för detta. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen ska utreda hur kommunen kan stödja att det etableras 
ett klädotek där ungdomar gratis skulle kunna låna kläder och liknande. Eftersom det finns 
förutsättningar för föreningsstöd för en sådan verksam och det inte är ett allmänt intresse 
för Nackas medborgare att kommunen driver en sådan verksamhet, avslås förslaget i 
motionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 330 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 november 2016 
Fritidsnämndens beslut den 25 augusti 2016, § 45 
Kulturnämndens beslut den 20 september 2016, § 56 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 12 december 2016 § 335 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 330 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att utreda hur kommunen kan stödja etableringen 
av klädotek, med noteringen att det inom ramen för föreningsstöd finns möjlighet för 
enskilda föreningar/aktörer att ta initiativ till ett klädotek och söka stöd för detta. 

Beslut i fritidsnämnden den 25 augusti 2016 § 45 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
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Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom ett klädotek för ungdomar inte 
är av sådant allmänt intresse så att det finns skäl för kommunen att utreda eller initiera en 
sådan verksamhet. 

Beslut i kulturnämnden den 20 september 2016 § 56 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen ska utreda möjligheterna att stödja 
etableringen av ett klädotek för ungdomar i Nacka. Kommunfullmäktige noterar att det 
inom ramen för föreningsstöd finns möjlighet för enskilda föreningar/aktörer att ta initiativ 
till ett klädotek och söka stöd för detta. 
 

Yrkanden 
Martin Hellströmer (S) yrkade, med instämmande av Ninni Lindberg (MP), Birgit Hansson 
(V), Ella Tegsten (S) och Åsa Marnell (MP), bifall till förslaget i motionen. 
 
Oliver Rykatkin (M) yrkade, med instämmande Hans Peters (C), Christina Ståldal (NL) och 
Filip Wiljander (M), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Martin Hellströmers yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Oliver Rykatins yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Martin Hellströmer lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi Socialdemokrater vill se verksamhet av typen fritidsbank etablera sig i Nacka. Klädotek 
kan vara ett inslag. Fritidsbank innebär möjlighet för alla att låna sport- och fritidsprylar 
gratis precis som böcker på biblioteket. Det kan vara skidor, skridskor, ridhjälmar, 
fotbollsskor, tennisrack, verktyg för sällananvändning och dyrare festkläder. Vi vill öppna 
upp för fristående anordnare eller kommunen att etablera fritidsbanker i Nacka.” 
 
- - - - - 
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§ 30 Dnr KFKS 2016/454 

Klimatanpassningsplan 
Motion den 23 maj 2016 av Roger Bydler (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige återremitterar ärendet till kommunstyrelsen för att den ska bereda 
ärendet i sin miljömålskommitté. 

Ärendet 
Motionären föreslår att kommunen ska ta fram en klimatanpassningsplan för Nacka 
kommun med syftet att minska väderrelaterade skador och för en ökad beredskap då de 
trots allt inträffar. Kommunfullmäktige återremitterar med stöd av reglerna om 
minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen ärendet till kommunstyrelsen för att den ska 
bereda ärendet i sin miljömålskommitté. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 329 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 oktober 2016 
Natur- och trafiknämndens beslut den 30 augusti 016, § 151 
Motionen 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 12 december 2016 § 336 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 329 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om en särskild klimatanpassningsplan. 
Klimatanpassningsfrågorna omfattas av det i mars 2016 antagna miljöprogrammet. 
Kommunstyrelsen har utifrån det ett sammanhållet ansvar på strategisk nivå i den fysiska 
planeringen, som enheten för strategisk stadsutveckling samordnar. Det är vidare en fråga i 
uppföljningen av risk- och konsekvensanalysen att redovisa hur de i analysen identifierade 
riskerna för klimatförändringar dels hanteras förebyggande, dels omsätts i krisplaneringen i 
ansvariga nämnd. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 30 augusti 2016 § 151 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
1. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att initiera en sammanställning av 
redan vidtagna eller planerade åtgärder som är applicerbara på antagen risk och 
sårbarhetsanalys vad gäller klimatfrågan samt göra en gapanalys i relation till de 
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kommuner som kommit längst i dessa frågor. 
2. Rapporten sänds på remiss till berörda nämnder och kommittéer innan den används 
som vägledning vad gäller klimatanpassning i framtida planering och utbyggnad av 
nackasamhällets infrastruktur. 
3. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Roger Bydler (MP) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Mikael Carlsson 
(NL) och Birgit Hansson (V), att ärendet återremitteras till kommunstyrelsen för att den 
ska bereda ärendet i sin miljömålskommitté. 
 
Hans Peters (C) yrkade avslag på Roger Bydlers återremissyrkande. 
 
Hans Peters yrkade, med instämmande av Eva Närvä Eickenrodt (M) och Monica Brohede 
Tellström (M), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Roger Bydlers yrkande om återremiss mot Hans Peters 
yrkande om avslag på detsamma och fann att Hans Peters yrkande hade bifallits. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster för Hans Peters yrkande och 25 
röster för Roger Bydlers yrkande om återremiss. Med stöd av reglerna om minoritetsskydd 
i 5 kap 36 § kommunallagen, hade kommunfullmäktige således beslutat att återremittera 
ärendet i enlighet med Roger Bydlers yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 3 
 
- - - - - 
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§ 31 Dnr KFKS 2013/667-209 

Motion om projektet Hamn 
Motion den 11 november 2013 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman 
(NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om en fördjupad utredning kring 
projektet Hamn med hänvisningen till att uppföljning av revisorernas granskning och 
förbättringar i beslutsunderlagen har genomförts.   
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Efter att internrevisorerna påpekat brister i beslutshanteringen av projektet Hamn lämnade 
motionärerna in förslag på att ytterligare utredning bland annat om hur projektet växte, 
varför det inte förankrades med politiken, om det skett några överträdelser av 
delegationsordningen och lagligheten i de ekonomiska besluten.  
 
Vid flera olika tillfällen efter internrevisorernas skrivelse har uppföljning av projektet skett, 
bland annat vid en hearing under år 2014. Även andra förbättringar i beslutsunderlag har 
gjorts utifrån revisorernas granskning. Därmed avslås förslagen i motionen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 10 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 november 2016 
Slutrapport Fisksätra marina/Saltsjö-Pir 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 10 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om en fördjupad utredning kring 
projektet Hamn med hänvisningen till att uppföljning av revisorernas granskning och 
förbättringar i beslutsunderlagen har genomförts.   
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige Mats Gerdaus 
yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Motionen tar upp väsentliga frågor kring projektet Hamn. Det finns nu en 
slutredovisning för projektet som redovisar mycket av det som efterfrågas i motionen, 
tyvärr saknas dock en hel del för helhetsbilden. Det är positivt att slutredovisningen i 
många fall inte väjer för uppenbart dåliga beslut, dåliga beslutsunderlag och redovisning 
av höga kostnader. Det är sådan som Vänsterpartiet kritiserat under resans gång. 
Samtidigt så hävdas i skrivelsen att museet har blivit ett attraktivt besöksmål i enlighet 
med förväntningarna. 
Det vore fel att inte hålla med om att muséet på många sätt är attraktivt och bra. Men att 
hävda att det uppfyllt förväntningarna är ändå att ta i. Före sommaren 2018 
presenterades en kalkyl för muséet med prognostiserade besökssiffror på 100000 besök 
per år. Efter att Vänsterpartiet då protesterade och pekade på det orimliga när man 
jämförde med stora statliga muséer i Stockholm så återkom i augusti samma år en 
kalkyl byggd på de tre hypoteserna om 75000, 50000 och 25000 besökare. Den sista 
siffran som en siffra som skulle spegla ett mycket dåligt genomslag under det första 
året. Under det senaste året har 6600 besökare redovisats. Det visar på att de som 
planerade muséet levde helt i det blå. Tyvärr förekommer liknande kalkylmissar även i 
andra projekt och sammanhang, troligtvis beroende på att kompetens inom de aktuella 
områdena saknas. 
Fastigheten Fisksätra Marincenter, där muséet ligger, har en lång historia av stora 
kostnader för kommunen. FMC var ett ekonomiskt svart hål på 1980-talet. För omkring 
25 år blev kommunen delägare i fastighetsbolaget Krickan där Marincenter och 
Fisksätra centrum ingick. Så småningom gick Krickan i konkurs och kommunen fick i 
och med det än större kostnader när fastigheterna köptes tillbaka. 
Så tyvärr är Hamn bara en del i en gammal dålig tradition av dåliga affärer. 
Förhoppningen med muséet är ändå att det kan fortsätta sin verksamhet och i någon 
mån ge positiva effekter för de boende i Fisksätra.” 
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Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi ser idag att museet Fisksätra hamn verkar klara sig tack vare bidrag från kommunen. 
Detsamma verkar gälla en del andra verksamheter som har exempelvis variabel och 
omsättningsbaserat hyra. Den lösningen är förvisso pragmatiskt och det bra att det skapar 
möjlighet för restaurangen att ta fart. Dock är det förstås inte en långsiktig lösning. 
Det är ett kraftigt underbetyg åt kommunens styrsystem likväl majoritetens vilja till 
ansvarstagande att den nämnd, dvs kommunstyrelsen, som har det övergripande 
ekonomiska ansvaret för projektet inte får tillgång till en sammanhängande ekonomisk 
redovisning över hela projektet, trots flera propåer från oppositionen. Inte heller fick vi 
några svar om siffrorna på detta möte. Kommunen har bundit sig att hyra dessa lokaler 
under lång tid framåt, samtidigt verkar det som att hyresintäkterna från det som 
kommunen i sin tur hyr ut inte är nära att täcka kostnaderna. Är det så att vi under lång tid 
är tvungna att täcka underskottet i museet och andra verksamheter med pengar som kunde 
gått till skola, simhall i Fisksätra eller annat? 
Huvudsaken är att Fisksätra med sin stora och mångfacetterade befolkning behöver se en 
stor upprustning av allmänna ytor och nya möjligheter för Fiskisborna att utnyttja sitt 
närområde. För detta behövs en upprustning av hela området som är till för de boende, en 
utomhus simhall som vi socialdemokrater driver är en av dessa satsningar som vi ser 
behöver göras.” 
 
- - - - - 
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§ 32 Dnr KFKS 2015/847-429 

Motion – Miljösaneringsfond 
Motion den 14 december 2015 av Sidney Holm (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om miljödel i arrendeavgiften. Det skulle 
inte täcka de saneringskostnader som kan bli aktuella och båtklubbarna är i sin roll som 
verksamhetsutövare redan ansvariga för saneringsåtgärder. Mervärdet av att i förväg 
bedöma och fördela framtida kostnader kan ifrågasättas.  
 

Ärende 
Motionären föreslår att det införs en miljödel i arrendeavgiften på alla småbåtshamnar, 
större båtuppläggningsplatser, varv och marinor i Nacka. Dessa pengar ska sedan placeras i 
en miljösaneringsfond som kan användas vid behov. 
 
Förslaget syftar bland annat till att säkerställa att det finns ekonomiska resurser att utföra 
sanering av kommunalt ägd mark och vatten där båtklubbar bedriver verksamhet.  
 
Bedömningen är att inrättande av en fond inte skulle täcka de saneringskostnader som kan 
bli aktuella. Det hade krävt väsentligt större avsättningar än de medel som kan erhållas från 
båtklubbarna inom ramen för arrendeavgiften och en sådan förändring skulle riskera att 
allvarligt inskränka båtlivet i Nacka. Om istället mindre avsättningar görs innebär det ändå 
att kommuninnevånarna får bära merparten av eventuella kostnader och därmed riskerar 
modellen att bli en byråkratisk pålaga med endast begränsad effekt. Därtill innebär 
modellen att en bedömning ska göras av framtida saneringskostnader vilket innebär en 
utökad administration av arrenden och kan även ge merarbete för båtklubbarna. Dessa är i 
sin roll som verksamhetsutövare redan ansvariga för saneringsåtgärder och därmed kan 
mervärdet av att i förväg bedöma och fördela framtida saneringskostnader ifrågasättas.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 12 december 2016 § 352 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 9 november 2016 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens den 12 december 2016 § 352 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om 
miljödel i arrendeavgiften. Det skulle inte täcka de saneringskostnader som kan bli aktuella 
och båtklubbarna är i sin roll som verksamhetsutövare redan ansvariga för 
saneringsåtgärder. Mervärdet av att i förväg bedöma och fördela framtida kostnader kan 
ifrågasättas.  
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Birgit Hansson (V), bifall till förslagen i 
motionen. 
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Cathrin 
Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Självklart är det i första hand den som förorenar som ska betala men, ibland råder oklara 
ansvarsförhållanden. Det märktes inte minst när kommunen nyligen var tvungen att betala 
15-17 miljoner kronor för sanering av förorenad mark på Fisksätra marina. För en mindre 
båtklubb kan det bli förödande att tvingas betala ett miljonbelopp om olyckan är framme 
och den ansvarige av olika anledningar inte kan betala. 
Det finns idag ca 6000 båtar med hemmahamn i Nacka. Miljöpartiet anser att kommunen 
borde kunna bygga upp en miljösaneringsfond med runt en halv miljon kronor om året, 
utan att det får konsekvenser för Nackas båtliv. Alliansen anser att en hundralapp per båt 
och år riskerar att allvarligt inskränka båtlivet i Nacka. Jag kan bara konstatera att 
Miljöpartiet och Alliansen har olika uppfattning i frågan.” 
 
- - - - - 
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§ 33 Dnr KFKS 2016/535 

Motion - Biologisk mångfald i villaträdgårdar   
Motion den 20 juni 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt natur- och trafiknämnden att, inom ramen för aktiviteter 
inom den av nämnden antagna fauna- och viltvårdstrategi, informera nackaborna om hur 
deras trädgårdar kan bidra med att främja biologisk mångfald. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad.  
 

Ärende 
Motionären föreslår att Nacka kommun tar fram en strategi och mer aktivt informerar 
nackaborna om vilka ekossystemtjänster deras trädgårdar kan bidra med och hur 
trädgårdarna kan främja biologisk mångfald.  
 
Inom ramen för natur- och trafiknämndens nyligen antagna fauna- och viltvårdsstrategi har 
Nacka kommuns lokala indikatorarter tagits fram. Indikatorerna är ett verktyg som gör det 
lättare att kommunicera fauna- och viltvårdsfrågor med boende i Nacka. 
  
Kommunfullmäktige uppdrar åt natur- och trafiknämnden att, inom ramen för aktiviteter 
inom den av nämnden antagna fauna- och viltvårdstrategi, informera nackaborna om hur 
deras trädgårdar kan bidra med att främja biologisk mångfald. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 12 december 2016 § 353 
Natur- och trafiknämnden den 15 november 2016, § 222 
Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 24 oktober 2016 
Motion 
Fauna- och viltvårdsstrategi 
Underlagsrapport 
 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen den 12 december 2016 § 353 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige uppdrar åt natur- och trafiknämnden 
att inom ramen för aktiviteter inom den av nämnden antagna fauna- och viltvårdstrategi 
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informerar nackaborna om hur deras trädgårdar kan bidra med att främja biologisk 
mångfald. Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Beslut i natur- och trafiknämnden den 15 november 2016, § 222 
Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige uppdrar åt natur- och 
trafiknämnden att inom ramen för aktiviteter inom den av nämnden antagna fauna- och 
viltvårdstrategi informerar nackaborna om hur deras trädgårdar kan bidra med att främja 
biologisk mångfald. Motionen är därmed färdigbehandlad.  
Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Eva Närvä Eickenrodt (M), Christine 
Lorne (C) och Gunilla Grudevall Steen (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet är nöjd med att kommunfullmäktige beslutade att förslaget i motionen ska 
genomföras och att åtgärderna ska arbetas in i den kommande budgeten. Natur- och 
trafiknämnden ska nu aktivt informera nackaborna om hur de kan sköta sina villaträdgårdar 
så det bidrar till att främja den biologiska mångfalden. Något som också föreslås i 
motionen men som inte berörs i motionssvaret är att informera om vilka ekosystemtjänster 
villaträdgårdarna kan bidra med, då tänkte jag mest på sådana utöver den biologiska 
mångfalden, som t.ex. fördröjning och rening av vatten eller de rent kulturella. Det hoppas 
jag dock att man tänker på ändå även om åtgärderna inte nämns i beslutet.” 
 
- - - - - 
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§ 34 Dnr KFKS 2016/762 

Lån av elcykel på bibliotek  
Motion den 12 september 2016 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då utlån av elcyklar på bibliotek inte ingår i 
bibliotekens uppdrag. Kommunfullmäktige noterar även att det pågår en utredning om 
utlån av idrottsutrustning via Sportotek. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska utreda möjligheterna att nackaborna erbjuds lån 
av elcyklar på kommunens bibliotek. Biblioteken har begränsade ytor och fokus är att 
tillgängliggöra olika typer av medier för att stimulera läsfrämjande.  
I bibliotekslagen och biblioteksstrategin framgår vilka mål biblioteken ska arbeta efter. 
Bedömningen är att elcykeluthyrning på bibliotek inte ingår i bibliotekens uppdrag. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 11 
Kulturnämnden den 25 oktober 2016 § 62 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 12 september 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då utlån av elcyklar på bibliotek inte ingår i 
bibliotekens uppdrag. Kommunfullmäktige noterar även att det pågår en utredning om 
utlån av idrottsutrustning via Sportotek. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i kulturnämnden den 25 oktober 2016 § 64 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då utlån av elcyklar på bibliotek inte ingår i 
bibliotekens uppdrag. Kommunfullmäktige noterar även att det pågår en utredning om 
utlån av idrottsutrustning via Sportotek. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Oliver Rytkatkin (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Bosse Ståldal (NL) och 
Mats Gerdau (M), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S) och Sidney 
Holm (MP), bifall till förslaget i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Lisskulla Zayanes yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Oliver Rytkatkins yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi socialdemokrater vill se verksamhet av typen fritidsbank etablera sig i Nacka. Lånecykel 
kan vara ett inslag. Fritidsbank innebär möjlighet för alla att låna sport- och fritidsprylar 
gratis precis som böcker på biblioteket. Det kan vara cyklar, skidor, skridskor, ridhjälmar, 
fotbollsskor, tennisrack, verktyg för sällananvändning och dyrare festkläder. Vi vill öppna 
upp för fristående anordnare eller kommunen att etablera fritidsbanker i Nacka.” 
 
Sidney Holm och Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Att få fler att cykla, öka antalet cyklister och resor som sker med cykel är absolut något 
som ligger inom den kommunala kompetensen, särskilt mot bakgrund av våra lokala 
miljömål. Kanske kunde Moderaterna höra med kollegorna i exempelvis Östra Göinge 
kommun där de ansett att det visst kan vara kommunens uppgift att låna ut el cyklar och 
framgångsrikt infört just detta. 
- Nacka har en cykelstrategi kopplad till den regionala cykelplanen för Stockholms län, med 
målet att 20 % av alla resor ska ske med cykel år 2030. Att låta nackabor testa el cykel skulle 
kunna leda till att fler upptäcker cykeln som transportmedel. Att kunna låna utrustning, 
saker och prylar går i linje med den hållbara cirkulära ekonomin. Det vi bara behöver 
ibland, inte själva har råd med eller vill testa på är ypperligt att låna och dela med varandra 
för att slippa tillverka i överflöd och tära så lite som möjligt på världens resurser. 
Innan olika "tek" för att låna annat än böcker finns på plats i Nacka anser Miljöpartiet att 
de befintliga biblioteken i alla fall kan ha ett begränsat antal el cyklar till utlåning, precis 
som i andra kommuner. Biblioteken finns redan i Nackas olika hörn och möjligheten skulle 
därmed finnas att snabbt kunna få igång ett dylikt test-/pilotprojekt. Precis som det finns 
cykelaffärer i köpcentrum kunde cyklar få ledas in och ut. Andra lösningar skulle säkert 
också finnas -bara viljan finns! När vi sedan byggt upp "prylotek" och "aktivotek" kan 
"cyklotek" även passa i dessa verksamheter!” 
 
- - - - - 
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§ 35 Dnr KFKS 2016/987 

Uppföljning av beslut 
Motion den 14 november 2016 av Rolf Wasteson med flera (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att en lista över hur beslut har 
verkställts ska anmälas till kommunfullmäktige årligen vid sammanträdet i december. Av 
listan ska framgå även vilka beslut som ännu inte verkställts.  
 
Listan ska omfatta beslut från och med kommunfullmäktiges första sammanträde 2017. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att det ska skapas en samlad sammanställning över alla beslut som 
behöver följas upp. Sammanställningen ska stämmas av årligen i samband med 
behandlingen av årsredovisningen och kommunfullmäktige kan då upphäva om eventuellt 
inaktuella beslut. Motionen bifalls på så sätt att från och med 2017 anmäls årligen i 
december en förteckning över fattade beslut till fullmäktige, som anger hur det går med 
verkställandet av dem. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 12 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 21 november 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 12 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att en lista över hur beslut har 
verkställts ska anmälas till kommunfullmäktige årligen vid sammanträdet i december. Av 
listan ska framgå även vilka beslut som ännu inte verkställts.  
Listan ska omfatta beslut från och med kommunfullmäktiges första sammanträde 2017. 
 

Yrkanden 
Birgit Hansson (V) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), bifall till 
kommunstyrelsens förslag, förutom att listan som ska omfatta beslut, ska vara från 
kommunfullmäktiges första sammanträde 2010. 
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Ninni Lindberg (MP) och Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Birgit Hanssons 
tilläggsyrkande. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Mats Granath (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Birgit Hanssons yrkande gällande stycke 1. 
 
Med avslag på Birgit Hanssons ändringsyrkande gällande stycke 2 beslutade 
kommunfullmäktige i enlighet med Mats Gerdaus yrkande, att bifalla kommunstyrelsens 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 36 Dnr KFKS 2016/984 

Krav på kollektivavtal vid upphandlingar  
Motion den 10 november 2016 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att krav ska ställas på kollektivavtal eller kollektivavtalsliknande 
villkor vid upphandlingar. Vidare yrkar motionärerna att personalen ska omfattas av 
meddelarfrihet, att offentlighetsprincipen ska tillämpas och att samma krav ska ställas i all 
upphandling och i alla kundval som finansieras av kommunen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 13 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 7 december 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 januari 2017 § 13. 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Kommunfullmäktige noterar därvid att 
det framgår redan av kommunens styrprincip om konkurrensneutralitet att samma 
kommersiella villkor ska gälla i all upphandling och i alla kundval som finansieras av 
kommunen. Beslutar riksdagen om att offentlighetsprincipen och efterforskningsförbudet 
ska omfatta även privata anordnare kommer sådana krav att gälla genom lagstiftning. I 
avvaktan på lagstiftning bör inte kommunen införa regler som i övrigt baserar sig på 
grundlag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



 
66 (74) 

 6 februari 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 37 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Brev angående planerad bebyggelse av Lillängsskogen (Sicklaön 40:14) 
 
- - - - - 
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§ 38 

Anmälningar från revisorerna 
Inga anmälningar. 
 
- - - - - 
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§ 39 Dnr KFKS 2017/108 

Motion – Kommunalt trygghetsboende 
Motion den 6 februari 2017 av Gunnel Nyman Gräff m fl (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 40 Dnr KFKS 2017/112 

Motion – Trådlöst nätverk på offentliga platser i Nacka 
Motion den 6 februari 2017 av Louise Ollivier och Magnus Söderström (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 41 Dnr KFKS 2017/113 

Motion – Strandpromenad mellan Hästhagen och 
Nackanäs 
Motion den 6 februari 2017 av Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 42 Dnr KFKS 2017111 

Interpellation – Lokaler för föreningsverksamhet för 
äldre och funktionshindrade 
Interpellation den 6 februari 2017 av Gunnel Nyman Gräff m fl (S) 
 
Gunnel Nyman Gräff anhöll om att till socialnämndens och äldrenämndens ordförande 
framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 43 Dnr KFKS 2017/110 

Interpellation – Kvalitetsgranskning av särskilda boenden 
Interpellation den 6 februari 2017 av Gunnel Nyman Gräff m fl (S) 
 
Gunnel Nyman Gräff anhöll om att till äldrenämndens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 44 Dnr KFKS 2017/109 

Interpellation – Tryggheten i vårt närområde 
Interpellation den 6 februari 2017 av Khashayar Farmanbar m fl (S) 
 
Khashayar Farmanbar anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 45 Dnr KFKS 2017/114 

Interpellation – Trafikstörningar i Nacka 
Interpellation den 6 februari 2017 av Bosse Ståldal (NL) 
 
Bosse Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande upplästa 
interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
 


